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Kiedy remont 
Grunwaldzkiej?

Wiadukt w budowie

Pies zaatakował dzieci
\\\ PRUSZKÓW 

W sobotę, 19 sierpnia  
w dzielnicy Bąki pies rasy 
amstaff zaatakował  
i pogryzł dwie dziewczynki  
w wieku 6 i 8 lat.

P rzy ul. Paderewskiego w Prusz-
kowie powstało małe osiedle 

domków. Mieszkańcy cenią sobie tę 
dzielnicę miasta ze względu na ciszę i 
spokój. Droga jest ślepa, niewiele samo-
chodów tędy przejeżdżają. Kiedy jest 
ładna pogoda, sąsiedzi wychodzą na 
swoje ogródki, spotykają się ze znajo-
mymi i wspólnie spędzają czas. Można 
się tu poczuć bezpiecznie, a to ważne, 
gdyż na osiedlu mieszka dużo dzieci w 
różnym wieku, od kilku do kilkunastu 

lat. Niestety w sobotę spokój mieszkań-
ców został zburzony.

Dwie dziewczynki w wieku 8 lat 
oraz 6-latka bawiły się na jednym z 
ogródków. Po godzinie 17.00 postano-

wiły na chwilę pójść do domu sąsiadów 
oddalonego o niecałe 100 metrów. Po-
informowały o tym dorosłych. 

Amstaff wybiegł przez otwartą bramę

\\\ PIASTÓW/PRUSZKÓW

dokończenie na str. 5
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\\\ PIASTÓW/PRUSZKÓW 

Udało się wyłonić firmę, 
która wyremontuje ulicę 
Grunwaldzką. Droga będzie 
stanowić główny dojazd do 
nowego wiaduktu na granicy 
Pruszkowa i Piastowa.

Nowy most nad torami PKP pomię-
dzy dwoma miastami to jedna z 

najważniejszych inwestycji drogowych 
powiatu ostatnich lat. Budowa wiaduk-
tu powoli dobiega końca. Co jednak z 
drogami, które będą prowadzić kierow-
ców na przejazd?

W maju poinformowaliśmy Pań-
stwa, że plany remontu ulicy Grun-
waldzkiej, która będzie dojazdem do 
wiaduktu od strony Warszawy, zosta-
ły opóźnione. Przetargu, który został 
wówczas zamknięty, nie udało się roz-
strzygnąć z powodu wysokich kosztów. 
Na szczęście miasto zdobyło dofinan-
sowanie na ten projekt i ponowny 
konkurs zakończył się wyłonieniem 
wykonawcy, firmy Fal-Bruk.

Ulica Grunwaldzka zostanie wy-
remontowana od Alej Jerozolimskich, 
gdzie przebiega przy Alei Tysiąclecia i 

terenie dawnego hipermarketu Tesco 
w formie niewielkiej brukowanej dro-
gi. Zostanie tutaj całkowicie zmieniona 
infrastruktura ruchu drogowego. Pla-
ny obejmują zbudowanie czterowlo-
towego skrzyżowania z częściowo 
skanalizowanym ruchem poprzez wy-
znaczone pasy do prawo i lewoskrę-
tów. Pojawi się również sygnalizacja  
świetlna. 

Na całej długości ulicy Grunwal-
dzkiej zostanie położona nowa na-
wierzchnia asfaltowa. Prace obejmą 
wybudowanie chodników oraz ścieżek 
rowerowych. Inwestycja przewiduje 
także powstanie wielu skrzyżowań i 
wjazdów z dróg gminnych.

Jak dowiedzieliśmy się w urzędzie 
miasta, wczoraj prezydent Paweł Ma-
kuch podpisał umowę z wykonawcą. 
Od tego momentu firma Fal-Bruk ma 
10 miesięcy na zakończenie prac. Ozna-

cza to, że z nowej drogi będziemy mogli 
skorzystać w czerwcu 2024 roku.

Prace nad budową wiaduktu praw-
dopodobnie zakończą się wcześniej. 
Niestety obecne plany zakładają, że 
dopóki gmina nie zrealizuje dojazdu 
do niego od strony Alej Jerozolimskich, 
most będzie nieużywany. Na czas re-
montu ulicy Grunwaldzkiej, będzie ona 
nieprzejezdna i nie będzie możliwości 
wjazdu na wiadukt.

Niestety opóźnienie spowodowało, 
że prawdopodobnie przez kilka miesię-
cy nowo powstały wiadukt będzie stał 
nieużywany, a utrudnienia w mieście 
spowodowane remontem, potrwają do 
przyszłych wakacji. Dopiero wówczas 
mieszkańcy będą mogli skorzystać z 
nowego przejazdu łączącego Piastów 
i Pruszków.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

\\\ PIASTÓW 

We wtorek, 8 sierpnia odbyła 
się pierwsza rozprawa 
rodziców 15-miesięcznego 
chłopca z Piastowa, który 
zmarł we wrześniu 2022 roku.

P rzypomnijmy. W ubiegłym roku 16 
września po północy do jednego z 

mieszkań w Piastowie została wezwa-
na policja. Na miejscu funkcjonariusze 
odkryli ciało martwego dziecka. Sekcja 
zwłok ujawniła, że przyczyną śmierci 
chłopca było zapalenie mięśnia serco-
wego.

– Podczas badań wyszło również 
na jaw, że dziecko było zaniedbane i źle 
odżywione. Dalsze nasze działania mia-
ły na celu określić, czy te czynniki wpły-
nęły na zgon chłopca. Według naszych 
badań stan dziecka spowodowany po-
stępowaniem rodziców realnie wpły-
nął na odporność chłopczyka i według 
naszych ustaleń, mogło bezpośrednio 
mieć to związek z tragedią. Dlatego po-
stawiliśmy zarzuty rodzicom chłopca 
o znęcanie się nad małoletnią osobą i 
nieumyślne spowodowanie śmierci – 
przekazał nam wówczas Prokurator 
Rejonowy w Pruszkowie, Krzysztof 
Sakowski.

Według ustaleń prokuratury dzie-
cko nie było bite, jednak jego zaniedba-
nie i niedożywienie doprowadziło do 

tego, że był słaby i chorowity. To mogło 
bezpośrednio doprowadzić do choroby 
i śmierci chłopca. 

– W naszej ocenie rodzice popełnili 
przestępstwo – powiedział nam w mar-
cu prokurator.

8 sierpnia rodzice stanęli przed są-
dem, który zadecyduje o ich losie. Pod-
czas rozprawy miało miejsce otwarcie 
przewodu sądowego oraz odczytanie 
aktu oskarżenia. Również rodzice 
chłopca, Martyna N. oraz Kamil Ś. mieli 
możliwość złożenia pierwszych wyjaś-
nień. Sąd postanowił o wyłączenie jaw-
ności postępowania sądowego, gdyż 
to mogłoby „obrażać dobre obyczaje”. 
Oznacza to, że szczegółowy przebieg 
rozprawy nie jest znany. Wyznaczono 
jednak kolejny termin postępowania, 
które odbędzie się pod koniec paździer-
nika.

Maciek Gos

Kiedy remont Grunwaldzkiej?Rodzice 
przed sądem

Wczoraj prezydent  
Paweł Makuch podpisał 
umowę z wykonawcą, 

firmą Fal-Bruk

Aleje Jerozolimskie i ul. Grunwaldzka

\\\ POWIAT GRODZISKI 

Starostwo Powiatu 
Grodziskiego przygotowało 
nowy informator turystyczny. 
Informator podzielony jest 
tematycznie. Poszczególne 
części dotyczą historii, 
architektury, obiektów 
historycznych, zabytków 
techniki, przyrody, kultury 
oraz sportu i rekreacji.

L udność powiatu to 103.902 tys. 
mieszkańców w 2022 r. Zajmuje 

powierzchnię 367,01 km kwadrato-
wych. W jego skład wchodzi 6 gmin: 
Grodzisk Mazowiecki, Milanówek, 
Podkowa Leśna, Jaktorów, Żabia Wola 
i Baranów. 

Autorzy informatora podkreślają, 
że atutem powiatu jest atrakcyjna lo-
kalizacja, która w połączeniu z dobrze 
rozwiniętą infrastrukturą drogową 
oraz kolejową sprawia, że miejsce to 
jest atrakcyjne dla przedsiębiorców, 
uczniów i studentów, osób dojeżdżają-
cych do pracy, a także turystów.

Ważną zaletą powiatu grodziskie-
go jest również aspekt kulturowy. Na 
uwagę zasługuje Muzeum im. Anny i 
Jarosława Iwaszkiewiczów w Stawi-
sku, które upamiętnia pisarza i jego 
żonę, a obecnie jest miejscem spotkań 
literackich, koncertów i wystaw. Drugą 
ważną instytucją kultury jest Publicz-
ne Ognisko Plastyczne im. Jana Skotni-
ckiego, które nie tylko kształci adeptów 
w kierunku malarstwa i rysunku, ale 
również przygotowuje liczne wystawy 
i wernisaże. Imprezy organizowane 
w obydwu placówkach przyciągają 
lokalnych artystów oraz gości spoza 
powiatu. Dzięki temu mieszkańcy mają 
możliwość korzystania z różnorodnych 
form kultury i sztuki.

W powiecie grodziskim edukacja 
świadczona jest przez 4 zespoły szkół 

ponadpodstawowych, w skład któ-
rych wchodzą licea ogólnokształcące 
i szkoły zawodowe, 1 zespół szkół spe-
cjalnych oraz Publiczne Ognisko Pla-
styczne. Wsparcie w nauce i rozwoju 

zapewnia Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna.  

Tekst i zdjęcia 
Sławomir Sadowski

Nowy informator turystyczny 

Takie widoki także na terenie  
powiatu Grodziskiego

W dworku Adama Chełmońskiego odbywają się letnie koncerty
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\\\ MILANÓWEK 

Milanowianie narzekają  
na prowadzone w jednym 
czasie remonty, które 
utrudniają komunikacje  
i szpecą miasto. 

Nurtujące ich pytania o inwestycje, 
ich wybór oraz realizacje innych 

zadań, zadaliśmy wiceburmistrzowi 
Marcinowi Bąkowi. 
\\\ Mieszkańcy pytają, czemu mo- 
dernizowana jest ulica Grudowska i 
Piasta? Przecież tam już były chod-
niki.
Te inwestycje odbywają się w ramach 
szerokiego projektu, którego celem jest 
zazielenienie miasta a nie moderniza-
cja dróg. Milanówek otrzymał na ten 
cel dotację w wysokości ponad 10 mln 
zł. Dzięki temu zieleń miejska zyska 
nowe, piękne oblicze. Powstanie wiele 
nowych miejsc pozwalających na relaks 

w zieleni. Prace przy  Grudowskiej, na 
odcinku między Graniczną a Prostą, są 
już zakończone. Mieszkańcy mogą więc 
zobaczyć, że teraz wzdłuż chodnika jest 
miejsce na zieleń, którego przedtem 
nie było. Ważne jest też to, że warun-
kiem otrzymania dofinansowania było 

utrzymanie określonej procentowej za-
leżności pomiędzy asfaltem i zielenią. 
Projekt mógł być realizowany tylko na 
działkach objętych planem miejscowe-
go zagospodarowania przestrzennego. 
A w Milanówku tylko ok. 40 proc. po-
wierzchni miasta jest nim objęte.  
\\\ Jedno z tych nowych zielonych 
miejsc to park, który ma powstać w 
miejscu dawnej stacji WKD?
Tak, teren został  już oczyszczony z sa-
mosiejek i jest wyrównywany, a frag-
ment, na którym mają stanąć ławki i 
mini siłownia, otoczony metalowym 
szalunkiem, gdyż będzie utwardzony. 
Według projektu posadzimy tu rośliny 
tzw. kwietnej łąki. Planowany czas za-
kończenia to koniec roku. Efekt miesz-
kańcy ocenią wiec dopiero na wiosnę, 
kiedy rośliny zakwitną. 
\\\ A co ze skwerami, które miasto 
zaczęło modernizować i - jak ocenili  
mieszkańcy - zostawiło rozgrzeba-
ne?

Miasto modernizuje wiele skwerów, 
bo dzięki temu projektowi ma na to 
środki. A więc skwery przy Bienia, czyli 
naprzeciw kościoła, na placu Ossen-
dowskiego i  Starzyńskiego. A także na 
Wdowiaka u zbiegu Dworcowej i Koś-
ciuszki oraz przy Zachodniej i Słowa-
ckiego. I od skweru przy Zachodniej 
zacznę, bo prace zostały tam już ukoń-
czone, posadziliśmy drzewa i postawi-
liśmy ławeczki. Na placu Starzyńskiego 
stanęły już drewniane instalacje placu 
zabaw dla dzieci. Wykonane z dobrej 
jakości fińskiego, klejonego drewna. 
Ten nowy plac zabaw będzie funkcjo-
nował dłużej niż ten na Zielonym Doł-
ku, który już jest nieco zdegradowany. 
Zakończenie prac to także koniec tego  
roku.
\\\ Park Lasockiego nadal jest mo-
dernizowany, a to przecież czas na 
spacery!
Prace tam wykonujemy pod nadzorem 
konserwatora. Wykonawca, który musi 
też dać gwarancję, ma prawo doboru 
terminu wykonywania prac zieleniar-
skich. Nie wiele więc możemy je przy-
spieszyć. Dobra wiadomość jest jednak 
taka, że ten sam wykonawca, kończy już 
prace, które dadzą mieszkańcom nowe 
miejsce do odpoczynku. Obok parku 
od lat była niedostępna zadrzewiona 
działka. Dzięki naszej inicjatywie po-
wstał tam mały park. Już jest wykonana 
drewniana, podwieszana ścieżka i dwie 
ławeczki. 
\\\ Wróćmy do pierwszego pytania: 
czemu teraz i czemu wszystko na 
raz? 
Procesy inwestycyjne, które od kilku 
lat prowadzimy, w tym roku wreszcie 
mogą się sfinalizować. Każda inwesty-
cja wymaga wielu działań zarówno 
podczas przygotowań, jak i realizacji. 
Epidemia koronawirusa zablokowała 
nas na prawie półtora roku. Milanówek 
zmienia się jednak na naszych oczach 
dla dobra mieszkańców. Jestem prze-
konany, że na wiosnę przyszłego roku 
milanowianie zobaczą, ile samorząd 
zrobił dla naszego miasta. 
\\\ Dziękuję za rozmowę. 

Beata Pawłowicz

Mieszkańcy krytykują dużą 
liczbę remontów

Nowy skwer przy Zachodniej cieszy 
mieszkańców, zwłaszcza ławeczki, 
które tu ustawiono. Marcin Bąk  
wiceburmistrz Milanówka nadzoruje 
miejskie inwestycje

Na placu Stefana Starzyńskiego już 
stanęły zabawki placu dla dzieci
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 23 sierpnia 2023 r.  

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części terenu wsi Kady w Gminie Grodzisk Mazowiecki – Obszar I – Północ 
i  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kady w Gminie 

Grodzisk Mazowiecki – Obszar II – Południe wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977), zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kady 
w Gminie Grodzisk Mazowiecki – Obszar I – Północ i  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części terenu wsi Kady w Gminie Grodzisk Mazowiecki – Obszar II – Południe 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego na podstawie  uchwały Nr 296/2020 
Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 29 kwietnia 2020 r. 

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załącznik graficzny– rysunek planu. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  

od 07.09.2023 r. do 28.09.2023 r. Dokumentacja sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie  
się w dniu 18 września 2023 r. o godzinie 17.00 w Grodzisku Mazowieckim w Mediatece, przy  
ul. 3-go Maja 57.

Projekt planu wraz z prognozą będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim - www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne / Rok 
2023 / Wyłożenia projektów MPZP. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 13.10.2023 r. w formie papierowej  
w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825  
Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz 
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu 
art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) 
należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do dnia 13.10.2023 r. Uwagi na piśmie należy składać  
w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą 
na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi 
Interesanta Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.
pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/
SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz 
adres zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

\\\ PRUSZKÓW 

Rodzice młodych sportowców 
z klubu Znicz od kilu dni 
dyskutują na temat warunków 
panujących na obozie, gdzie 
posłali swoje dzieci.

Niedawno w mediach społecznoś-
ciowych pojawiły się zdjęcia z 

obozu sportowego, na którym obec-
nie przebywają podopieczni Akade-
mii MKS Znicz Pruszków. Wraz z nimi 
można przeczytać liczne komentarze 
oburzenia, na temat warunków, w 
jakich przebywają młodzi piłkarze. 
Rodzice oraz mieszkańcy Pruszkowa 
zwrócili uwagę na ciasnotę, oraz brud 
w pokojach. Porozmawialiśmy z mamą 
13-letniego chłopca, który obecnie jest 
na tym zorganizowanym w Dębicy wy-
jeździe. Potwierdziła wiele z zarzutów.

\\\   Problemy na obozie
– Syn przesłał mi zdjęcia w sobo-

tę późnym wieczorem. Przyznaję, że 
jestem zażenowana. Chłopcy śpią na 
dostawionych do pokojów łóżkach po-
lowych. Jest tam ciasno i brudno. Mam 
żal do klubu, że wybrał taki ośrodek. 
Miejsce nie wydaje się również atrak-
cyjne pod względem treningów. Nie ma 
tam siłowni, basenu, a na boisko dzieci 
muszą dojeżdżać autokarem. Oczywi-
ście mój syn jest głównie zadowolony 
z wyjazdu i obecności kolegów, ale to 
nie powinno tak wyglądać. Wiem, że po 
naszej interwencji klub zaczął działać, 
podobnie jak przebywający na miejscu 
trenerzy. Podobno chłopcy nie muszą 
już spać na rozkładanych polowych łóż-

kach, oddano im do dyspozycji kolejne 
pokoje. Mimo to czuje się trochę oszu-
kana, że wcześniej ośrodek nie został 
należycie sprawdzony. Jest wiele dużo 
ładniejszych i lepszych dla piłkarzy 
miejsc, gdzie mogłoby się obyć szkole-
nie – przekazała nam mama 13-letnie-
go sportowca.

Posłanie dziecka na tygodniowy 
obóz kosztuje ich opiekunów 1890 
złotych. Wiele osób uważa, że za te 
pieniądze można było zorganizować 
coś lepszego dla młodzieży.

Temat zainteresował również 
niektórych mieszkańców Pruszkowa 
niezwiązanych z Akademią. Niedawno 
ujawnił się konflikt między radą klubu 
MKS Znicz a jego prezesem, Marcinem 
Grubkiem. Na skutek tych tarć prezes 
postanowił zrezygnować ze swojej 
funkcji. Wiele osób pyta, czy problemy 
klubu wpłynęły na organizację obozu 
dla młodzieży? Inni uważają, że po-
tknięcie Znicza jest wykorzystywane 
do wewnętrznych rozgrywek, a spra-

wa jest celowo rozdmuchiwana. Jednak 
w całej historii, to nie polityka Znicza 
powinna być na pierwszym planie, a 
dobro najmłodszych zawodników.

\\\   Odpowiedź klubu
Zarząd klubu nie przeczy, że popeł-

nił błędy podczas organizacji obozu.
– Szanowni Państwo, z przykroś-

cią stwierdzamy, że Państwa oburzenie 
jest w pełni uzasadnione. Klub nie zo-
stał poinformowany przez właściciela 
obiektu, że po pobycie poprzedniej gru-
py musiał czasowo wyłączyć część po-
koi. Dwa poprzednie turnusy naszych 
obozów przebiegły bez zakłóceń, więc 
nie mogliśmy podejrzewać, że w tym 
będą problemy. Jako Klub, organizator 
obozu, zrobimy wszystko, aby warunki 
do treningu i regeneracji po nim by-
ły satysfakcjonujące dla zawodników, 
trenerów i rodziców – przekazał klub 
w odpowiedzi na niezadowolenie ro-
dziców.

Znicz przyznaje, że obiekt szkole-
niowy w Dębicy jest mniej atrakcyjny, 
niż ten, z którego korzystali w poprzed-
nim roku. 

– Niestety, właściciel tamtej pla-
cówki miał problemy dotyczące za-
rządzania tym miejscem. Dlatego by-
ły trudności w ustaleniu szczegółów 
organizacji wyjazdu. Z perspektywy 
czasu trzeba powiedzieć, że decyzja 
o zmianie miejsca szkolenia nie była 
dobra. Na pewno młodzież przebywa-
łaby w lepszym obiekcie, posiadającym 
lepszą infrastrukturę sportową i nie 
mielibyśmy problemów z nieprzygo-
towanymi pokojami. Bezsprzecznym 
faktem jest również, że decyzję o re-
zygnacji z tamtej placówki podjęliśmy 
za późno. Nowego miejsca na wyjazdy 
powinniśmy zacząć szukać dużo wcześ-
niej. Wówczas może znaleźlibyśmy coś 
ciekawszego w podobnej cenie. Proszę 
jednak pamiętać, że w porównaniu z 
sąsiadującymi klubami, nas jest bardzo 
dużo. Dlatego też mamy ograniczone 
możliwości. Łatwiej znaleźć fajne miej-
sce dla kilkudziesięciu niż dla kilkuset 
sportowców – przekazał nam podczas 
spotkania Tomasz Matuszewski, trener 
oraz członek zarządu klubu.

Tomasz Matuszewski sam był na 
wcześniejszym turnusie obozu w Dę-
bicy. Przyznaje, że obiekt na pewno nie 

jest luksusowy, jednak ciężko mówić tu 
o powszechnym brudzie. Szczególnie 
że hotel podczas wizyty młodzieży z 
Pruszkowa przeszedł pozytywnie dwie 
kontrole sanepidu.

– Na poprzednich obozach szkole-
niowych nikt się nie skarżył. Nie znaczy 
to jednak, że lekceważymy problem. 
Faktycznie dzieci spały na dostawio-
nych polowych łóżkach w dużym ści-
sku, co zdecydowanie nie powinno 
mieć miejsca! Myślę, że sprzeciw tre-
nerów-opiekunów na tę sytuację był 
za mało stanowczy, a nasza reakcja jako 
klubu, za późna. To niektóre z naszych 
błędów i przyznajemy się do nich – do-
dał Tomasz Makuszewski.

\\\   Co dalej?
– Przede wszystkim zobowiąza-

liśmy właściciela obiektu o pisemne 
zapewnienie (ustne już dostaliśmy), 
że taka sytuacja się nie powtórzy. Do-
datkowo chcemy zrekompensować 
dzieciom to zajście. Na ich treningach 
pojawił się Maciej Szczęsny, były za-
wodnik ekstraklasy, ojciec Wojciecha 
zawodnika Juventusu Turyn, co myślę, 
było dla nich dużą atrakcją. Najważniej-
sze jednak, żebyśmy w przyszłości nie 
popełnili podobnych błędów. Dlatego 
czujemy się zobowiązani do odnalezie-
nia odpowiedniego miejsca na obozy 
szkoleniowe. Mamy zamiar podczas 
tych działań zwrócić się z prośbą o 
pomoc do rodziców młodych zawod-
ników i wziąć pod uwagę ich opinie – 
podsumował trener.

Miejmy nadzieję, że koordynatorzy 
Akademii wyciągną wnioski z dotych-
czasowych błędów, a ich współpraca z 
rodzicami młodych piłkarzy nie ucierpi. 
Bo tylko razem będą w stanie działać 
na rzecz satysfakcji i wyników swoich 
podopiecznych. Jak zauważyła mama, 
która z nami rozmawiała: „Wszyscy 
gramy do jednej bramki”.

Maciek Gos

Co się dzieje w Dębicy?

Warunki panujące w pokojach

Zarząd klubu nie przeczy, 
że popełnił błędy podczas 

organizacji obozu

ZD
JĘ

CI
A 

DZ
IĘ

KI
 U

PR
ZE

JM
OŚ

CI
 JE

DN
EG

O 
Z R

OD
ZI

CÓ
W



5NR 236 (6) 23 SIERPNIA 2023AKTUALNOŚCI

\\\ PIASTÓW 

Były podejrzenia, krążyły 
plotki, jednak dopiero dzisiaj 
możemy potwierdzić.  
W Piastowie, w miejscu 
dawnego Tesco, powstanie 
sklep budowlany sieci 
Castorama. 

O planach związanych z działką po-
łożoną przy al. Tysiąclecia pisali-

śmy dla Państwa już niemal rok temu. 
To wówczas dowiedzieliśmy się, że nie-
ruchomość została zakupiona przez 
firmę Castim, spółkę wyspecjalizowa-
ną w kupnie nieruchomości dla sieci 
sklepów Castorama. Firma jednak nie 
przekazała, jakie ma plany związane z 
terenem w Piastowie. Dopiero obecnie 
możemy poinformować, co powstanie 
w miejscu dawnego Tesco.

Na początku miesiąca firma złożyła 
do gminy Piastów wniosek o wydanie 
decyzji środowiskowej na realizację 
przedsięwzięcia polegającego na bu-
dowie Zespołu Handlowo-Usługowe-
go w Piastowie na terenie dawnego 
hipermarketu Tesco. Oznacza to, że 
firma odpowiedzialna za wyszukiwa-
nie i nadzorowanie nieruchomości dla 
sieci sklepów Castorama, rozpoczęła 
procedurę, dzięki której będzie mogła 
zacząć remont kompleksu przy alei Ty-

siąclecia. Czy to oznacza, że w Piastowie 
powstanie kolejny market budowlany?

Oficjalnie jeszcze nie udało nam 
się potwierdzić tej informacji. Firma 

Castima nie chciała jednoznacznie od-
powiedzieć na to pytanie. Nieoficjalnie 
jednak zostaliśmy zapewnieni, że w 
Piastowie zostanie otwarty hipermar-
ket budowlany.

Wniosek złożony przez firmę 
Castima to dopiero pierwszy krok, do 

powstania nowego sklepu. Załatwie-
nie wszelkich pozwoleń i zgód może 
potrwać od kilku do nawet kilkunastu 
miesięcy. Dopiero wówczas będą mogły 
rozpocząć się prace budowlane.

Wielu mieszkańców już wcześniej, 
kiedy krążyły plotki o Castoramie, dzi-
wiły te informacje. W Piastowie ponad 
rok temu otwarto skład materiałów bu-
dowlanych Patio dla Domu i Ogrodu, 
niedaleko miasta znajduje się również 
market Leroy Merlin. Czy kolejny sklep 
budowlany jest tu potrzebny? Na to 
pytanie uda się odpowiedzieć dopiero 
wtedy, kiedy market na dobre rozpo-
cznie swoją działalność.

Tekst i zdjęcie
Maciek Gos

Jednak Castorama

Castorama powstanie w miejscu Tesco

Czy kolejny sklep 
budowlany  

jest tu potrzebny?

Kiedy już wracały, brama na jednej z 
posesji nagle się otworzyła i wyskoczył 
z niej pies rasy amstaff.

– Zaatakował 8-latkę, córkę na-
szych sąsiadów. Ugryzł ją w łokieć. 
Wszystkie trzy dziewczynki zaczęły 
piszczeć i krzyczeć. Wybiegłem na uli-

cę. Moja córka zaczęła uciekać, przez 
co pies się na nią rzucił i przewrócił. 
Zobaczyłem, jak skulona siedziała na 
drodze, ochraniając rękoma głowę. 
Amstaff gryzł ją po przedramieniu. 
Zanim do nich dobiegłem, opiekunka 
psa zaciągnęła go z powrotem na swój 
ogródek – powiedział nam podczas 
rozmowy ojciec poszkodowanej 6-latki.

Dwie dziewczynki zostały zabrane 
do szpitala. 6-latka miała liczne rany 
po zębach psa. Lekarze oczyścili rany, 
założyli szwy i opatrunek. Dziewczyn-
ka wróciła do domu, jednak to jeszcze 
nie koniec jej leczenia. W najbliższych 

dniach odwiedzi poradnię chirurgicz-
ną, gdzie specjaliści zadecydują o dal-
szych działaniach.

\\\   Dziecko jest w szoku
– Okazało się, że osoba, która w 

tym czasie opiekowała się psem, by-
ła nieletnia. Jej mama dopiero dzisiaj 
wraca z wakacji. Będę z nią rozmawiał o 
tym, co się stało. Nie zależy mi na uśpie-
niu psa, jednak on musi stąd zniknąć. 
Moja córka żyje teraz w strachu. Boi 
się chodzić po chodniku przy domu, nie 
chce pogłaskać małego pieska naszych 
najbliższych sąsiadów, którego dobrze 
zna i lubi. Jest w szoku i póki amstaff tu 
będzie, strach nie zniknie – dodał ojciec 
poszkodowanej.

Obie dziewczynki są już w domu 
i ich życiu nie zagraża niebezpieczeń-
stwo. Miejmy nadzieję, że z czasem 
uda się zadbać o ich zdrowie zarówno 
fizyczne, jak i psychiczne. Skutki ataku 
mogły jednak okazać się dużo poważ-
niejsze, a wypadek zakończyć się Tra-
gedią. Czas pokaże, jakie konsekwencje 
będzie miało zdarzenie zarówno dla 
psa, jak i jego właścicieli.

Maciej Gos

Pies zaatakował 
dzieci

Skutki ataku mogły 
jednak okazać się dużo 

poważniejsze

dokończenie ze str. 1
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Bogactwo przyrodnicze, lokalizacja 
bezpośrednio przy placówce oświato-
wej są to główne aspekty, które Grze-
gorz Benedykciński, burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego brał pod uwagę przy 
założeniach koncepcyjnych.

Założenia projektowe obejmują:
• zagospodarowanie zbiornika wodne-
go poprzez rozwiązania pozwalające 
mieszkańcom być bliżej natury (pomo-
sty pływające łączące dwa brzegi),

• taras widokowy z wieżą,
• ścieżkę drewnianą z punktami obser-
wacyjnymi,
• pływające wyspy dla ptaków, pomosty 
pływające łączące dwa brzegi,
• taras widokowy z wieżą, 
• a także udostępnienie terenu zadrze-
wionego jako naturalny plac zabaw  
z funkcją edukacyjną.

Do parku będzie można dojechać 
ścieżką rowerową łączącą ul. Orlą z ul. 
Kijowską.

W celu zachowania naturalnego  
środowiska w tej dzielnicy, a także 
mając na uwadze konieczność reten-
cjonowania wody, zasilania kolejnych 
gminnych zbiorników gmina Grodzisk 
Mazowiecki w 2017 roku zakupiła tzw. 
„Staw Wąsowskiego”. W  roku 2021 zo-
stał przejęty teren zadrzewiony i zapro-
jektowany ciąg pieszo-rowerowy. Bur-
mistrz Grodziska Mazowieckiego zlecił 
przygotowanie planu obszaru rekrea- 
cyjno-edukacyjnego.

Następnie gmina ogłosiła przetarg 
na wyłonienie wykonawcy dokumen-
tacji projektowej. Wstępne wyniki prac 
projektowych przedstawiliśmy Państwu, 
kolejny etap to faza projektowa, pozy-
skanie wszelkich pozwoleń na realizację. 
Gmina Grodzisk Mazowiecki poszukuje 
w tym momencie środków zewnętrz-
nych, które umożliwią realizację nowej 
zielonej inwestycji.

W miejscowości Szczęsne w gminie Grodzisk Mazowiecki powstanie kolejny park, który zlokalizowany będzie dokładnie na tyłach  
Szkoły Podstawowej w Szczęsnem (dojazd od ul. Kijowskiej oraz ul. Sasanki). Jest to miejsce wyjątkowe na mapie gminy, stanowi ono ostoję licznych 

gatunków ptaków, płazów i owadów z tego też powodu projektowany teren będzie miał charakter naturalny z nadaną funkcją edukacji,  
a przede wszystkim z poszanowaniem istniejącej przyrody.
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URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. l. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

Nowy park w gminie Grodzisk Mazowiecki

\\\ ŻABIA WOLA

W konkursie na najpiękniejszy 
wieniec dożynkowy 
zwyciężyło koło gospodyń 
Wiejskich Żelechów. Drugie 
miejsce zajęło Sołectwo 
Huta Żabiowolska, a trzecie 
Koło Gospodyń Wiejskich 
Gągolinki. Podczas święta 
chleba wręczono także 
medale i dyplomy zasłużonym 
obywatelom gminy.  

W konkursie wzięło udział dziesięć 
sołectw i kół gospodyń. Dożyn-

kowe wieńce podziwiali zaproszeni 
goście a m.in. Barbara Socha minister 
Rodziny i Polityki Społecznej oraz wice-
minister Anita Czerwińska. Obie panie 
mówiły o tym, że polski chleb jest naj-
smaczniejszy, o czym wiedzą dobrze ci, 
którzy mieszkali za granicą. 

Ochotnicza Straż pożarna z Że-
lechowa zapewniła najmłodszym 
uczestnikom wiele atrakcji m.in. jazdę 
na linowej kolejce. Dla dzieci były także 
dmuchańce i malowanie buziek. Doro-
śli mogli spróbować ciast, pierogów i 
pieczonego mięsa dzięki stoiskom kół 
gospodyń wiejskich. Można było tak-
że spróbować swoich sił, biorąc udział 
w rycerskim torze przeszkód. Miesz-

kaniec gminy i twórca Szlaku Książąt 
Mazowieckich zaprosił zebranych do 
udziału w zmaganiach, których zwy-
cięzca otrzymał tarczę z żabą. 

Podczas święta chleba wręczono 
także medale i dyplomy zasłużonym 
obywatelom gminy. Otrzymały je Ha-
lina Wawruch, wieloletnia wójt gminy 
Żabia Wola oraz licząca obecnie 103 
lata Helena Folwarska, działaczka spół-
dzielczych kółek rolniczych i sołtyska. 
Nagrodę w jej imieniu odebrał  wnuk 
Rafał, radny sołecki. – Dopóki nie zo-
stałem wójtem, nie wiedziałem, ile to 
wymaga wyrzeczeń – powiedział wójt 
gminy Piotr Rybka. – Teraz już o tym 
wiem, dlatego z pełnym przekonaniem 
wręczę pani Halinie Wawruch dyplom 
zasłużonego obywatela gminy. Dziękuje 
pani Halino za lata pani ciężkiej pracy 
dla Żabiej Woli – dodał. 

\\\   Szczytny cel:  
pomagać innym

W namiocie DKMS fundacji, która 
pomaga osobom chorym na nowotwo-
ry krwi i inne choroby  układu krwio-
twórczego, wiele osób pytało o to, jak 
zostać dawcą. Wójt Piotr Rybka także 
zachęcił mieszkańców do udziału w 
pomaganiu, przyznając, że sam od 15 
lat widnieje w banku danych poten-
cjalnych dawców szpiku. – Jesteśmy na 
święcie chleba, żeby wśród zebranych 

znaleźć potencjalnych dawców szpiku. 
Już dziś kilka osób zarejestrowało się 
w naszej bazie danych – powiedział 
Tomasz Siwak lokalny lider fundacji, 
DLMS, a także radny gminy Nadarzyn. 
- Każda taka osoba, to szansa dla kogoś 
chorego na przeszczep, czyli szansa 
na życie. Byliśmy już kilka lat temu na 

Żabiowolskim Święcie Chleba i wtedy 
zgłosiło się do nas prawie 40 osób - 
dodał. 

\\\   Same pieczemy chleb 
Na stoisku Koła Gospodyń Wiej-

skich z Jastrzębnika Katarzyna Ga-
ckowska, od niedawna sołtys wsi, oraz 
Monika Derfla radna sołecka sprzeda-
wały ciasta i własnoręcznie upieczone 
chleby. Pani Katarzyna została sołty-
sem, bo chce działać społecznie. - Je-

stem na emeryturze a tu jest dużo do 
zrobienia – mówi. – Pierwsza rzecz, 
którą chce zrobić dla wsi, to działka so-
łecka, czyli miejsce, gdzie mieszkańcy 
będą mogli się spotykać – dodaje. W 
Żabiej Woli pani Katarzyna mieszka ra-
zem z rodziną od półtora roku. Urodziła 
się i żyła w Warszawie. - Nigdy jednak 
już tam nie chcę wracać. Tu jest cudow-
nie! Rano wstaje i pije kawę na tarasie. 
Mam piękny ogród… – mówi. 

Pani Monika przeniosła się do Ja-
strzębnika rok temu. Razem z Katarzy-
ną Gackowska pracowały w Warszawie. 
Teraz razem z bliskimi zamieszkały w 
tej samej wsi. – Stoisko koła gospodyń 
wiejskich jest po to, żeby Jastrzębnik 
pokazał co ma najlepszego – mówi. 

\\\   Dożynki  
dla mieszczuchów

Najlepszym dowodem na rozwój 
Żabiej Woli jest to, że wielu uczestni-
ków święta chleba, jak i mieszkańców 
gminy, to „mieszczuchy”, którzy na wsi 
żyją od niedawna. Ponieważ jednak ży-
je się im tu dobrze, ściągają do tej gminy 
przyjaciół i bliskich. – Ja uczestniczę w 
tym święcie pierwszy raz, bo mieszkam 
tu od roku – dodaje pani Joanna, która 
przeniosła się tu z Warszawy, a dziś  
śpiewa w chórze DoReMiRe. – Dlacze-
go Żabia Wola? Ktoś z rodziny kupił tu 
działkę i mówił, że dobrze się mieszka. 
Teraz mogę potwierdzić, że to prawda 
- dodaje. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Święto chleba w Żabiej Woli

Pierwsze miejsce w konkursie na wieniec dożynkowy zdobyło KGW Żelechów

Monika Derfla radna sołecka  
i Katarzyna Gackowska sołtys
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 Od czego najlepiej zacząć zwiedzanie 
Mazowsza?
Każdy z nas odpoczywa zupełnie inaczej. 
Ja na przykład często wyjeżdżam na ka-
jaki. Najłatwiej i najszybciej z Warszawy 
jest wyjechać nad Wkrę, która jest bar-
dzo przyjemna i mało wymagająca. Mo-
żemy spokojnie wybrać się całą rodziną, 
pod warunkiem że nie wpłyniemy dalej 
na Narew. Oczywiście można tak zrobić 
i dopłynąć do samej Twierdzy Modlin, 
którą również warto zwiedzić. Narew naj-
przyjemniejsza jest na odcinku ostrołę-
ckim. Kajaki na Narwi można połączyć ze 
zwiedzaniem Kurpiowszczyzny. Kolejną 
atrakcyjną rzeką jest Liwiec, którą może-
my dopłynąć choćby do zamku w Liwie. 
Mazowsze jest równie atrakcyjne dla 
turystyki rowerowej czy samochodowej. 
Zresztą niedawno ruszyły Mazowieckie 
Zachwyty Motocyklowe, które rozpoczęły 
się w Radomiu i wiodą śladami industrial-
nego Mazowsza.

 A gdyby miała pani wyciągnąć z do-
mu jakiegoś leniucha, który nie za bar-
dzo lubi sport?
Będę się upierała przy ruchu. Niemniej 
jednak myślę, że takiej osobie spodo-

bałyby się skanseny. W Radomiu mamy 
Skansen Wsi Radomskiej, w Sierpcu 
Skansen Wsi Mazowieckiej. W sierpeckim 
skansenie możemy nawet przenocować. 
Istnieje również piękny, bardzo kameralny 
Skansen Osadnictwa Nadwiślańskiego  
w Wiączeminie Polskim. Jest on związa-
ny z kulturą olenderską. Dawno temu 
nad Wisłą osadzali się Olendrzy, którzy 
wiedzieli, w jaki sposób się na tych tere-
nach osiedlić, żeby Wisła, która jest dość 
dokuczliwa, im nie przeszkadzała. Mamy 
również Skansen Kurpiowski w Kadzidle. 
Tam możemy poznać bliżej kulturę kur-
piowską. Jeśli natomiast nawet to będzie 
zbyt dużym wysiłkiem dla naszego lenia, 
to całym sercem polecam historyczną 
stolicę Mazowsza (a także Polski), czy-
li Płock. Jest tam pochowanych dwóch 
władców: Władysław Herman i Bolesław 
Krzywousty. Samo urokliwe miasto leży 
tuż nad Wisłą, która jest zupełnie inna niż 
w Warszawie.

 Chciałbym zapytać o organizowane 
przez was MazoPikniki. Czym one są?
IS: Obecne Województwo Mazowieckie 
powstało w wyniku reformy administra-
cyjnej z 1998 roku na bazie 6 byłych woje-

wództw (warszawskiego, ciechanowskie-
go, ostrołęckiego, siedleckiego, płockiego 
i radomskiego) posiadających wiele od-
rębności. Mazopikniki mają służyć przede 
wszystkim poniesieniu tożsamości regio-
nalnej i poznaniu się nawzajem. 

 A skąd nazwa?
Mazowsze składa się z dwóch członów: 
„Mazo-” i „-wsze”. Pierwszy odnosi się do 
tego, że tutejsze ziemie niegdyś były 
bardzo bagniste. Drugi oznacza społecz-
ność. Chcieliśmy wciągnąć wszystkich  
w taką słowotwórczą zabawę. W ten spo-
sób wyszły nam te nazwy: MazoPodróże, 
MazoCzas, MazoWędrówki i MazoPikniki. 
Przy okazji pikniku możemy też zadbać o 
zdrowie. Znajdziemy tu ofertę instytucji 
zdrowotnych prowadzonych przez samo-
rząd województwa. Przede wszystkim jest 
to jednak zabawa, a o jedzenie dbają koła 
gospodyń wiejskich.

 Jak wygląda znajomość wojewódz-
twa wśród Mazowszan?
Coraz lepiej. Podjęliśmy działania pole-
gające na wprowadzeniu do szkół lekcji o 
Mazowszu. One co prawda były już prze- 
widziane, ale nie było narzędzi, żeby je wy- 
konywać. My stworzyliśmy te narzędzia. 

 Czy zaobserwowała pani zmianę w 
upodobaniach warszawiaków co do 
spędzania wolnego czasu?
W mieszkańcach Warszawy tkwi też nasz 
największy potencjał turystyczny. Jest 
dla nas istotne, żeby dotrzeć z ofertą tu-
rystyczną całego Mazowsza do warsza-
wiaków i warszawianek. Trochę pomo-
gła nam w tym pandemia. Warszawiacy 
wyjeżdżają na krócej, ale częściej i bliżej. 
Dawniej turystycznie dominowały więk-
sze ośrodki. Dziś zauważane są mniejsze 
miejscowości jak choćby Węgrów.

 Kładziecie nacisk na wypoczynek let-
ni lub wiosenny. Obserwujemy jednak 
dużą aktywność ludzi w czasie zimy.

Na Wiśle jest bardzo silny ruch morsów. 
Po Wiśle, póki nie ma kry, pływa również 
„Dar Mazowsza”. Każda rzeka na terenie 
Mazowsza jest atrakcyjna dla morsów. 
Również Jezioro Zegrzyńskie sprzyja mor-
sowaniu. Cały czas staramy się przedłużyć 
sezon turystyczny. Pokazujemy również, 
co robić w okresie Bożego Narodzenia  
i w ferie. Jesienią można skorzystać z uro-
ków docenianej Winnicy Dwórzno. Od-
bywa się tam wiele wydarzeń, choćby na 
Mikołajki czy Walentynki. 

 Bardzo dziękuję za rozmowę.
Dziękuję i zapraszam na Mazowsze!

Rozmawiał Mateusz Durlik

 Wywiad z Izabelą Stelmańską prezeską Mazowieckiej Regionalnej Organizacji Turystycznej

Odkryj tajemnice Mazowsza
Rozmawiamy z Izabelą Stelmańską, która opowiada nam o fascynujących atrakcjach,  
ukrytych skarbach i kulturalnym bogactwie Mazowsza. 

\\\ PODKOWA LEŚNA 

Na sesji Rady Miasta  
Podkowa Leśna radni podjęli 
decyzję o przeprowadzeniu 
1 października referendum 
dotyczącego sposobu 
rewitalizacji stawu w parku 
miejskim.  

Zdaniem burmistrza Podkowy Leś- 
nej referendum ma być sposo-

bem na zakończenie prac przy re-
witalizacji stawu, które wstrzymuje 
konflikt ze Stowarzyszeniem Den-
dropolis. – Stowarzyszenie, zaskar-
żając sposób rewitalizacji stawu, 
realizowany przez miasto, blokuje 
dalsze prace już kolejny rok – twierdzi  
burmistrz. 

Zdaniem Dendropolis, sposób 
rewitalizacji stawu, jaki rozpoczęło 
miasto, zakłóci gospodarkę wodną w 
całym parku. Co więcej, jest niezgod-
ny z projektem zatwierdzonym przez 
konserwatora.  

Zdaniem burmistrza sposób re-
witalizacji, jaki forsuje, jest jedynym, 
który zapewni wodę w stawie przez 
cały rok. Umożliwi więc przywrócenie 
temu miejscu walorów estetycznych, 
ale także historycznego wyglądu. Staw, 
podobnie jak park, został zaprojek-
towany w okresie międzywojennym 

przez Leona Danielewicza, znanego 
warszawskiego architekta ogrodów. 

Podkowiańska rada miasta oś-
mioma głosami podczas ostatniej sesji 
przyjęła uchwałę o zwołaniu referen-
dum. Dwóch radnych z dziesięciu obec-
nych na sesji wstrzymało się od głosu. 
Troje radnych było nieobecnych. 

Podczas sesji rady miasta ustalo-
no także zasady powołania miejskiej 
i obwodowych komisji do spraw refe-
rendum oraz wyznaczono jego datę 
na dzień 1 października 2023 roku.

Wniosek o reasumpcję głosowania, 
czyli możliwość ponownego rozpatrze-
nia sprawy, połączony z równoczesnym 
uchyleniem skutków poprzedniego 
rozstrzygnięcia, został odrzucony. 

Rada nie przyjęła także wniosku 
o dołączenie do kart referendalnych 

mapki projektu stawu według wytycz-
nych konserwatorskich z 2021 roku i 
krótkiej charakterystyki tego projektu. 

\\\   Jak będzie  
brzmiało pytanie?

Mieszkańcy miasta odpowiedzą 
w referendum na pytanie, czy są za 
dokończeniem rewitalizacji stawu w 
parku miejskim w Podkowie Leśnej 
według propozycji miasta zakładają-
cej stałe lustro czystej wody przez cały 
rok, opartej na historycznym założeniu 
parkowym autorstwa Leona Daniele-
wicza? 

Czy jednak tak sformułowane pyta-
nie nie sugeruje odpowiedzi? Czy ktoś 
może chcieć, by woda była brudna i jej 
brakowało? Albo tego by projekt był 
niezgodny z tym, z czego mieszkańcy 

są tak dumni, czyli z historią swojego 
miasta? Z drugiej strony czy jest inna 
niż proponowana przez burmistrza 
metoda, aby w stawie była woda, skoro 
obecnie w cieku wodnym, który staw 
zasilał, zanim miasto zaczęło proces 
rewitalizacji, wody nie ma? 

\\\   Odrzucenie ugody 
W czerwcu bieżącego roku bur-

mistrz Artur Tusiński zaproponował 
Stowarzyszeniu Dendropolis ugodę. 
Ekolodzy na nią nie przystali, bo jak 
twierdzą, miasto zostało ukarane przez 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabyt-
ków za niezgodność wykonanych prac 
z pozwoleniem konserwatorskim. 

Burmistrz Artur Tusiński zapro-
ponował wówczas przeprowadzenie 

referendum wśród mieszkańców. W 
komentarzu Dendropolis odpowiedzia-
ło, że na drodze referendum nie można 
legalizować samowoli budowlanej. 

Aby referendum było ważne, musi 
wziąć w nim udział nie mniej niż 30 
proc. uprawnionych do głosowania.

Z rozmów z mieszkańcami moż-
na wyciągnąć wniosek, że chcieliby, 
aby sprawa stawu wreszcie została 
rozstrzygnięta. W jaki sposób? Wyda-
je się to mniej ważne niż to, aby płot i 
cały ten bałagan zniknął z miejskiego 
parku, a ich miejsce zajął staw. Czy są 
za? Czy przeciw wizji burmistrza? Czy 
popierają opinie i obawy Dendropolis? 
Dowiemy się w październiku. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Będzie referendum w sprawie stawu

Tak się zaczęła modernizacja stawu i przeciwko takiemu rozwiązaniu  
zaprotestowali ekolodzy

Dziś staw czeka na zakończenie modernizacji, jest ogrodzony i niedostępny  
dla odwiedzających park miejski
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

We wrześniu ubiegłego  
roku informowaliśmy,  
że przy zjeździe z obwodnicy 
powstanie nowe centrum 
handlowe. Dziś wiadomo, 
że Grodzisk Sfera Park 
zostanie otwarta już  
w październiku.  

G rodzisk Sfera Park to, jak zapo-
wiadają inwestorzy, największy 

obiekt handlowy w mieście i powiecie. 
Powierzchnia centrum to 11 tys. m kw. 
Znajdzie się na niej 20 lokali handlo-
wych. 

W Sfera Park Grodzisk znajdziemy 
sklepy: Biedronka, Rossmann, Sinsay, 
Tedi, Martes Sport, Euro Rtv-Agd, Jysk, 
Maxi Zoo, Świat Książki. Z jakich jeszcze 
usług będą mogli skorzystać mieszkań-
cy i przejezdni, okaże się, dopiero kiedy 
obiekt ruszy. Obecnie podpisywane są 
ostatnie umowy najmu.

Lokalizacja parku handlowego 
blisko zjazdu z nowej obwodnicy, przy 
głównym wlocie do miasta i wyjeździe 
na Żyrardów da możliwość korzysta-
nia z centrum mieszkańcom całego 
regionu. Zakupy ułatwi parking z 350 
miejscami postojowymi.

Na wizualizacji nowego centrum 
handlowego widać projekt nowego 
osiedla. Jednak jego powstanie nie jest 

jeszcze pewne. Teren, na którym ma 
być zlokalizowane, należy do PKS, któ-
re już w zeszłym roku złożyło do rady 
miasta wniosek o zmianę miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzen-
nego. Obecnie nie jest przeznaczony 
pod zabudowę mieszkaniową. 

Jeśli rada miasta wyrazi zgodę na 
przeznaczenie tego terenu pod bu-
downictwo mieszkaniowe, procedury 
z tym związane potrwają jeszcze jakiś  
czas. 

Jak poinformowano nas w Wydzia-
le Planowania Przestrzennego Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, 
budowa Grodzisk Sfera Park jest zgod-
na z miejscowym planem zagospoda-
rowania przestrzennego. 

Inwestorem parku handlowego 
jest firma GHRE, która zrealizowała 
m.in. centrum handlowo-usługowe 
Sfera w Bielsku-Białej o powierzchni 
132 tys. m kw. Generalnym wykonaw-
cą inwestycji jest firma PANOVA S.A. 
z Gliwic. 

Dodajmy, że Grodzisk Mazowiecki 
został wybrany na miejsce powstania 
nowego centrum m.in. dlatego, że mia-
sto znalazło się na drugim miejscu pre-
stiżowego rankingu Pisma Samorządu 
Terytorialnego „Wspólnota” – Najbo-
gatsze Samorządy 2020 w kategorii 
miasto powiatowe w Polsce. A także z 
tego powodu, że w ostatnich latach licz-
ba ludności wzrosła tu o ponad 20 proc.

Beata Pawłowicz

AKTUALNOŚCI

OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 23 sierpnia 2023 r.  

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części wsi Kozerki po zachodniej stronie ul. Jowisza w gminie Grodzisk 

Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko  

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977), zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Kozerki po 
zachodniej stronie ul. Jowisza w gminie Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko, sporządzonego na podstawie uchwały Nr 625/2013 Rady Miejskiej w Grodzisku 
Mazowieckim z dnia 25 września 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Kozerki po zachodniej stronie ul. Jowisza  
w gminie Grodzisk Mazowiecki i uchylenia uchwały Nr 45/2007 Rady Miejskiej w Grodzisku 
Mazowieckim z dnia 24 stycznia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kozerki Gmina Grodzisk Mazowiecki 

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załącznik graficzny – rysunek planu. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  

od 31.08.2023 r. do 21.09.2023 r.  Dokumentacja sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie  
się w dniu 11 września 2023 r. o godzinie 16.00 w Grodzisku Mazowieckim w Mediatece, przy  
ul. 3-go Maja 57.

Projekt planu wraz z prognozą będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim - www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne / Rok 
2023 / Wyłożenia projektów MPZP. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 06.10.2023 r. w formie papierowej  
w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825  
Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz  
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu 
art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) należy wnosić 
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 06.10.2023 r. Uwagi na piśmie należy składać w formie 
papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 
05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta 
Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz 
za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

Na zakupy do nowego 
centrum handlowego

W Sfera Park Grodzisk znajdzie się m.in. Rossmann, Sinsay, Tedi, Martes Sport, 
Euro Rtv-Agd, Jysk, Maxi zoo, Świat Książki
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

W drugiej połowie sierpnia 
wróciły otwarte pokazy 
nieba w grodziskim 
planetarium i obserwatorium 
astronomicznym  
– poinformował Paweł 
Wasilewski z tej placówki 
podczas otwarcia wystawy 
„Kiedy Ziemia przestała być 
centrum Wszechświata. 
Kopernikana w Archiwach 
Państwowych” zlokalizowanej 
na placu przy Mediatece.  

Zanim będziemy ponownie obser-
wować niebo warto zapoznać się z 

tą wystawą, która będzie dostępna do 
24 sierpnia. Ekspozycja, przygotowana 
z okazji 550. rocznicy urodzin i 480. 
rocznicy śmierci Mikołaja Kopernika, 
przedstawia niezwykłą historię życia 
oraz osiągnięć wybitnego astronoma. 
Zwiedzający mogą zapoznać się z fascy-
nującą opowieścią, która powstała na 
podstawie prawie 100 starannie wyse-
lekcjonowanych materiałów archiwal-

nych przechowywanych w Archiwach 
Państwowych w Polsce. 

W dniu otwarcia wystawy pra-
cownicy Archiwum Państwowego w 
Warszawie Oddział w Grodzisku Mazo-
wieckim podpowiadali mieszkańcom, 
od czego zacząć i gdzie szukać infor-
macji na temat swoich przodków. Nie 
ma w tym nic dziwnego, ponieważ jak 
stwierdziła dyr. Archiwów Państwo-
wych Magdalena Wiercińska, Mikołaj 
Kopernik był także archiwistą.

W Parku Skarbków na pikniku 
astronomicznym informacji udzielali 
między innymi członkowie Grodzi-
skiego Klubu Astronomicznego. Od-
danie do użytku we wrześniu 2022 
roku planetarium i obserwatorium w 
hali widowiskowo-sportowej było dla 
nich okazją do poważnego zajęcia się  
gwiazdami.  

Tekst i zdjęcie 
Sławomir Sadowski

W Grodzisku patrzą w niebo

Zainteresowani Kopernikiem
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

Obywatel Ukrainy został 
napadnięty i pobity w pobliżu 
dworca WKD Podkowa Leśna 
Główna – taka informacja 
pojawiła się na Facebooku. 
Policja potwierdziła zgłoszenie 
zdarzenia i podjęła działania. 
Czy miasto-ogród nie jest aż 
tak bezpieczne, jak myślimy? 
A może powodem była 
narodowość napadniętego?  

Wmieście mówi się o tym zdarze-
niu, zapewne z powodu wpisu, 

jaki ukazał się na Facebooku jednego 
z mieszkańców. Wynikało z niego, że 
młody Ukrainiec po przyjeździe WKD 
do Podkowy Leśnej, gdzie miał odwie-
dzić przyjaciół, został zapytany przez 
dwóch mężczyzn, czy ma papierosy? 
Odpowiedz: nie palę, wywołała złość 
pytających. Mężczyzna nie zdołał uciec, 
bo jak napisano, został dogoniony i 
pobity. Kim są sprawcy? Czy zostali 
ujęci? Czy pobicia i napady często się 
zdarzają? 

\\\   Policja komentuje
Jak nas poinformowano w grodzi-

skiej policji z analizy danych, mówią-
cych o zgłoszonych przestępstwach o 

charakterze rozbójniczym oraz bójek 
i pobić na terenie Podkowy Leśnej w 
latach 2022 i 2023, wynika, że w tym 
okresie zostało zgłoszone tylko jedno 

przestępstwo związane z pobiciem. Do-
szło do niego 17 czerwca tego roku na 
terenie stacji WKD. Grodziscy policjanci 

bezpośrednio po zdarzeniu zatrzymali 
dwóch sprawców tego przestępstwa. 
Policja wykonała czynności i przeka-
zała zebrany materiał prokuraturze w 
celu podjęcia przez ten organ decyzji 
co do dalszych losów postępowania. 
Zgodnie z prawem ściganie z urzędu 
następuje, jeśli obrażenia, jakie ofiara 
poniosła, wymagają leczenia dłuższego 
niż 7 dni. Jeśli ten czas jest krótszy, ści-
ganie następuje na wniosek poszkodo-
wanego z powództwa cywilnego. Pro-
kuratura może jednak podjąć decyzje 
o ściąganiu sprawców z urzędu. Z tego, 
co udało nam się ustalić, decyzja jeszcze 
nie zapadła. O dalszym ciągu sprawy 
będziemy informować.

\\\   Podkowa Leśna  
niesie pomoc uchodźcom

Urząd Miasta Podkowa Leśna nie 
posiada informacji o tym zdarzeniu 
ani o żadnych mu podobnych. Co wię-
cej, już od lutego zeszłego roku miasto 
prowadzi szeroko zakrojoną pomoc 
dla uchodźców wojennych z Ukrainy, 
której inicjatorami są przecież właś-
nie sami mieszkańcy miasta-ogrodu. 
Zdaniem urzędu miasta nie ma więc 
powodu, by zakładać, że powodem 
była narodowość napadniętego. Pod-
kowa Leśna jest otwarta na pomoc 
społeczności ukraińskiej, co potwier-
dzają działania, które podjęto już w lu-
tym 2023 roku i które prowadzone są  
cały czas. 

Także zdaniem policji nie można, 
mówić o wzroście liczby napadów czy 
pobić w ostatnim czasie w Podkowie 
Leśnej ani tym bardziej takich zdarzeń, 
których powodem może być pochodze-
nie ofiary, gdyż takie zdarzenie w tym 
roku i poprzednim było tylko jedno. 

A czy w powiecie grodziskim 
wzrasta liczba przestępstw, których 
ofiarami są mieszkający tu obywatele 
innych krajów m.in. uchodźcy z Ukra-
iny? Zdaniem grodziskiej policji nie 

ma danych statystycznych, które by to 
potwierdzały. Warto jednak pamiętać, 
że od zeszłego roku wzrosła znacznie 
liczba mieszkańców powiatu, którzy 
mają obywatelstwo ukraińskie. Sam ra-
chunek prawdopodobieństwa pozwala 
zakładać, że mogliby częściej niż przed 
lutym ubiegłego roku, stawać się ofia-
rami przestępstw. 

Beata Pawłowicz

Pobity za brak papierosów

Na stacji WKD Podkowa Leśna, gdzie zaczepiona miała zostać ofiara napadu, 
trwa remont

Zdaniem policji nie można 
mówić o wzroście  

liczby napadów czy pobić 
w ostatnim czasie  

w Podkowie Leśnej

Od zeszłego roku 
wzrosła znacznie liczba 
mieszkańców powiatu, 

którzy mają obywatelstwo 
ukraińskie
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Posiadamy bogatą ofertę terapii oraz zajęć, po to by wasze dzieci czuły się u nas jak najle-
piej, by pomóc w Im w prawidłowym rozwoju oraz poznawały świat na każdej płaszczyźnie 
życia. Terapie prowadzone są tylko i wyłącznie przez specjalistów w swojej dziedzinie, którzy 
otoczą Je troską i pomogą wkroczyć dumnie w świat kolejnych etapów edukacji. W naszej 
placówce wsparcie uzyskają również rodzice!

PRZEDSZKOLE TERAPEUTYCZNE 
„MUZYCZNA KRAINA” W KANIACH
Jesteśmy kameralną placówką terapeutyczną zapewniającą  
dzieciom z orzeczeniem idealne warunki do przebywania rozwoju 
oraz terapii.

  WIĘCEJ INFORMACJI   uzyskają państwo na naszej stronie www.terapia-przedszkole.pl 
oraz pod numerami telefonu 530 605 417 i 790 750 727

Powoli kończą się wakacje. Połowa 
sierpnia to intensywny czas dla rodziców, 
którzy kompletują szkolną wyprawkę. 
Przyzwyczajeni jesteśmy, że to 1 września 
rozpoczyna się nowy rok szkolny, ale tym 
razem Ministerstwo Edukacji przygotowa-
ło niespodziankę. W tym roku uczniowie i 
ich rodzice będą mieli kilka dodatkowych 

dni na przygotowania, ponieważ wakacje 
potrwają nieco dłużej. Dlaczego? Tak zade-
cydował Minister Edukacji, który ustala datę 
rozpoczęcia roku szkolnego na podstawie 
rozporządzenia dotyczącego organizacji ro-
ku szkolnego. Zgodnie z Rozporządzeniem 
Ministra Edukacji Narodowej z 11 sierpnia 
2017 roku, nowy rok szkolny zaczyna się 

w pierwszym dostępnym dniu września. 
Istnieje jednak jedno odstępstwo od tej 
reguły. Kiedy 1 września wypada w piątek, 
rozpoczęcie roku szkolnego jest przesunię-
te na najbliższy poniedziałek. Właśnie taka 
sytuacja ma miejsce w tym roku. Dlatego 
też start roku szkolnego 2023/2024 odbę-
dzie się dopiero w poniedziałek, 4 września, 

natomiast zajęcia dydaktyczno-naukowe 
rozpoczną się dzień później, we wtorek,  
5 września. To oznacza, że przed uczniami 
pozostało jeszcze trochę ponad dwa ty-
godnie wakacji! Natomiast w 2024 roku, 
wakacje rozpoczną się już 22 czerwca, czyli 
jeszcze wcześniej niż w bieżącym roku.

Rafał Marzec

Kiedy rozpoczęcie 
roku szkolnego?
Nieuchronnie zbliża się czas powrotu do szkolnych ławek,  
ale uczniowie i ich rodzice mogą odetchnąć z ulgą, ponieważ  
wakacje w tym roku potrwają dłużej niż zazwyczaj. 
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Uczniowski Klub Tańca Sportowego Top 
Dance to profesjonalna szkoła dla dzieci  
i młodzieży, ale także dorosłych. To nie 
tylko doskonałe miejsce do rozpoczęcia 
przygody ze sportowym tańcem towarzy-
skim. Osoby nieplanujące kariery tanecznej 
podczas zajęć świetnie się bawią, relaksują, 
a „przy okazji” poprawiają swoją kondycję. 

Zapewniamy 
mistrzowską kadrę 

Dobry nauczyciel to podstawa, dlatego 
naszą szkołę tworzy stała kadra trenerów i 
instruktorów z wynikami także na arenie 
światowej (m.in. Mistrz Świata) i wykształ-
ceniem (m.in. doktor z dziedziny nauk me-
dycznych i nauk o zdrowiu w dyscyplinie 
nauk o kulturze fizycznej, wykładowca  
AWF Warszawa). 

Nasi trenerzy to ludzie z pasją i poczu-
ciem misji – uczestniczą w szkoleniach  
i warsztatach tanecznych, jak również 
działają w strukturach Polskiego Związku 
Sportu Tanecznego. Ze szkołą współpracują 
też personalny trener fitness, psycholog 
sportowy oraz fryzjer. 

Rodzinna atmosfera 
i wspaniałe wyniki sportowe

Wszystko to sprawia, że nauka tańca 
w Top Dance odbywa się w rodzinnej at-

mosferze i na najwyższym poziomie. Do-
wodem tego są zawodnicy, którzy swoją 
taneczną przygodą z klubem rozpoczynali 
na etapie brzdąców, by ją kontynuować  
aż do zdobycia tytułu Mistrza Polski.

Zawodnicy Top Dance regularnie zdo-
bywają trofea podczas międzynarodowych 
turniejów, dzięki czemu uzyskują stypendia 
oraz sponsorów. Osiągane wyniki sprawia-
ją, że często są gośćmi w telewizji. 

Zapewniamy infrastrukturę 
idealną do tańca

UKS Top Dance wyróżnia także baza 
sportowa. Zajęcia odbywają się w no-
woczesnej, przestrzennej hali sportowej 
w Pruszkowie, o powierzchni użytkowej 
blisko 1000 m kw. (arena sportowa o wy-
miarach 18 x 30 m). Co ważne, hala posiada 
parkiet.

Zapewniamy indywidualne podejście, 
a nasi uczniowie pracują w 9 grupach, do-
pasowanych do ich umiejętności i aspira-
cji. Nasi najmłodsi tancerze mają zaledwie  
3 lata! Z myślą o nastolatkach, którzy do-
piero chcą rozpocząć przygodę z tańcem, 
tworzymy nową grupę (wiek 13-18 lat). 

Oprócz zajęć dla dzieci i młodzieży, 
prowadzimy również lekcje dla dorosłych. 
Są to m.in. zajęcia skierowane tylko do ko-
biet – Ladies Latino. To rewelacyjny trening 

pewności siebie poprzez naukę poruszania 
się w rytm salsy i cha-cha-cha. Oferujemy 
również naukę tańca w parach oraz lekcje 
z „pierwszego tańca”.

Angażujemy się w projekty
Top Dance to jedyny klub taneczny na 

terenie powiatów pruszkowskiego i gro-
dziskiego, który dzięki swoim staraniom, 
uzyskuje dofinansowania państwowe,  
w tym środki z Ministerstwa Sportu. Dzięki 
temu Top Dance może zaoferować swoim 
podopiecznym dofinansowanie nie tylko 
do zajęć, ale także obozów sportowych 
dla dzieci i młodzieży. Ponadto organizu-
je bezpłatne cykliczne warsztaty, turnieje  
i imprezy oraz wspiera kompleksowo uta-
lentowane dzieci w ich rozwoju. 

Klub angażuje się także w promocję 
tańca, sportu i zdrowego trybu życia oraz 
promuje miasto Pruszków. 

Organizujemy mistrzowskie 
imprezy

UKS Top Dance jako jedyny organizuje 
duże międzynarodowe imprezy taneczne 
(festiwale/turnieje) o tak wysokiej randze 
jak Mistrzostwa Polski. Najbliższy turniej 
już w październiku i będzie to kolejny tur-
niej Światowej Federacji Tańca Sportowego 
organizowany przez klub. 

Przerwy świąteczne, ferie, wakacje. Ter-
min zakończenia i rozpoczęcia zajęć:
• rozpoczęcie zajęć dydaktyczno-wycho-
wawczych – 4 września 2023 r.,
• zimowa przerwa świąteczna – 23-31 grud-
nia 2023 r.,
• ferie zimowe:
– 15-28 stycznia 2024 r.: dolnośląskie, ma-
zowieckie, opolskie, zachodniopomorskie,
– 22 stycznia – 4 lutego 2024 r.: podlaskie, 
warmińsko-mazurskie,
– 29 stycznia – 11 lutego 2024 r.: lubelskie, 
łódzkie, podkarpackie, pomorskie, śląskie,
– 12-25 lutego 2024 r.: kujawsko-pomor-
skie, lubuskie, małopolskie, świętokrzyskie, 
wielkopolskie,

• wiosenna przerwa świąteczna – 28 marca 
– 2 kwietnia 2024 r.,
• zakończenie zajęć dydaktyczno-wycho-
wawczych w klasach (semestrach) progra-
mowo najwyższych liceów ogólnokształ-
cących, techników, branżowych szkół II 
stopnia oraz liceów ogólnokształcących 
dla dorosłych (w których zajęcia dydak-
tyczno-wychowawcze rozpoczynają się w 
pierwszym powszednim dniu września)  
– 26 kwietnia 2024 r.,
• zakończenie zajęć dydaktyczno-wycho-
wawczych w klasach (semestrach) progra-
mowo najwyższych liceów ogólnokształ-
cących dla dorosłych (w których zajęcia 
dydaktyczno-wychowawcze rozpoczynają 
się w pierwszym powszednim dniu lutego) 
– 5 stycznia 2024 r.,

• natomiast na 26 stycznia 2024 r. wyzna-
czono: zakończenie zajęć dydaktyczno-
-wychowawczych w branżowych szkołach 
I stopnia, branżowych szkołach II stopnia, 
szkołach policealnych kształcących w za-
wodach o rocznym lub dwuletnim okresie 
nauczania, liceach ogólnokształcących dla 
dorosłych, szkołach podstawowych dla 
dorosłych (w których zajęcia dydaktyczno- 
wychowawcze rozpoczynają się w pierw-
szym powszednim dniu lutego), szkołach 
policealnych kształcących w zawodach o 
półtorarocznym lub dwuipółletnim okresie 
nauczania (w których zajęcia dydaktyczno-
-wychowawcze rozpoczynają się w pierw-
szym powszednim dniu września),
• zakończenie zajęć dydaktyczno-wycho-
wawczych w szkołach -–21 czerwca 2024 r.,

• ferie letnie – 22 czerwca – 31 sierpnia 
2024 r.

Termin egzaminów maturalnych, zawo-
dowych i ośmioklasistów ogłosi Centralna 
Komisja Egzaminacyjna – informuje Mini-
sterstwo Edukacji.

Tańcz z najlepszymi w Top Dance

Kalendarz szkolny na rok 2023/2024

UKS Top Dance: ul. Lipowa 31 (hala sportowa w Szkole Podstawowej nr 6), 05-800 Pruszków. 
tel.: 506 116 447 lub 506 506 933, mail: uks.topdance@gmail.com, www.top-dance.pl, zapisy: https://www.top-dance.pl/zapisy/
Otwarte od poniedziałku do piątku, w godz. 17.00-21.00

Nauka tańca ze stałą kadrą z wieloma sukcesami na koncie oraz rodzinna atmosfera – to wyróżnia 
UKS Top Dance. Sprawdź, dlaczego jeszcze warto do niej dołączyć.

Kalendarz szkolny publikowany przez Ministerstwo Edukacji obejmuje min. ferie zimowe, przerwy świąteczne, przerwy letnie  
oraz daty zakończenia i rozpoczęcia roku szkolnego.
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POZIOMO: 
1) ze stolicą w Neapolu; 7) znak zodiaku; 
11) pracują w teatrach; 14) kierowca wo- 
żący za opłatą; 15) wyprawa naukowa; 
16) obfitość plonów; 17) inaczej loop, 
skok łyżwiarski; 19) jest nim penicyli- 
na; 20) historyczna stolica Burgundii;  
22) Stefan, były król Polski; 24) buraki na 
ostro; 29) Malawi dawniej; 30) włókno  
z agawy; 33) powieść Jerzego Kosiń- 
skiego; 34) niejeden w lekturze Parando- 
wskiego; 35) pierwiastek In; 36) w niej  
jajko; 37) długi przy koszuli; 38) miesz- 
kańcy Armenii; 40) biblijny budowni- 
czy arki; 41) niewiadoma w równaniu;  
43) rzeka w Budapeszcie; 44) nazy- 
wana posocznicą; 47) pierwiastek Yb;  
48) indiańskie tipi; 49) osoba leworęczna 
potocznie; 51) narcyz i róża; 53) brat  
i siostra; 56) trąbka myśliwska do fanfar; 
58) najwyższy szczyt Gór Aleuckich; 
59) szybka droga omijająca miasta;  
60) Akiba, były polski szachista; 61) prze- 
pływa przez Dżabalpur; 63) obierany do 
obiadu; 64) niejeden na cmentarzu. 

PIONOWO: 
1) Zawidzka, Miss Polonia 1985; 2) waluta 
Hiszpanii przed euro; 3) trzecia rzeka Buł- 
garii; 4) inaczej o błękicie; 5) nobel, pier- 
wiastek; 6) pospolita to głąbiel, ryba; 8) 
sztuczne paznokcie; 9) inaczej wydawca 
książek; 10) epoka miedzi; 12) potocznie 
o gorących krajach; 13) telefoniczna lub 
w cztery oczy; 18) Wyspa Męczenników 
dzisiaj; 21) wystają z bloków i kamienic; 
22) państwo z Manamą; 23) nurt brzy- 
doty w poezji; 25) pionowe, wysokie 
progi rzeczne; 26) budka do dokarmiania 
ptaków; 27) miękka tkanina z meszkiem; 
28) i obiad, i kolacja; 30) przyczyna nerwi- 
cy żołądka; 31) nabycie, kupno; 32) Dru- 
zylla, matka Tyberiusza; 39) domowe 
urządzenie do sprzątania; 42) właściciel 
dużego majątku ziemskiego; 45) grani- 
czy z Kolumbią i Peru; 46) łódź ratunkowa 
na statku; 50) burza morska; 52) w jajku; 
54) kraj z Damaszkiem; 55) pomarańcz, 
barwa; 56) ochotnicza z remizą; 57) wa- 
luta w Nigerii; 62) brom dla chemika.

Działając na podstawie art. 11f  ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  o szczególnych zasadach przygotowania  
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz.U.2023.162 t.j.), art. 35 ust. 1  i 3 ustawy z dnia 7 lipca 1994 r.  
– Prawo budowlane  (Dz.U.2023.682 t.j.ze zm.) art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U.2023.775 
t.j. ze zm.), zawiadamiam, że Starosta Grodziski decyzją nr 970/23 z dnia 17.08.2023 r. wydał zezwolenie na realizację 
inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie skrzyżowania dróg powiatowych nr 1520W  i 1521W i drogi gminnej 
nr 150609W w Skułach, gmina Żabia Wola
W projektowanym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości1): 
jedn. ewiden. 140506_2_0030 Skuły działki nr ew.: 54/4 (54/5, 54/6), 55/4 (55/5, 55/6), 56/3 (56/5, 56/6), 56/4 (56/7, 
56/8), 58 (58/1, 58/2), 72/13 (72/14, 72/15), 88/9 (88/18, 88/19), 88/10 (88/16, 88/17), 88/12 (88/14, 88/15), 89 (89/1, 
89/2), 189/3 (189/9, 189/10), 189/4 (189/7, 189/8)
1) W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, a w nawiasie numer działki po podziale. 
Ponadto numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.

W istniejącym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości: 
jedn. ewiden. 140506_2_0030 Skuły  działka nr ew. 54/3, 55/3, 63, 72/12, 73/1
Nieruchomości z których korzystanie będzie ograniczone (dla których ustala się obowiązek dokonania budowy 
lub przebudowy dróg publicznych):
jedn. ewiden. 140506_2_0030 Skuły działki nr ew.: 100/1, 101/2
Pouczenie. Od ww. decyzji stronie przysługuje prawo do wniesienia odwołania w terminie 14 dni  od skutecznego 
doręczenia, do Wojewody Mazowieckiego za pośrednictwem Starosty Grodziskiego. Zgodnie z art. 49 ustawy 
Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia publicznego 
ogłoszenia.
Z treścią decyzji oraz z dokumentacją sprawy można się zapoznać w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego  
w Wydziale Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Daleka 11A, piętro III, pokój 308).           

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO

Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że od dnia 23.08.2023 r. do dnia 13.09.2023 r. na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz 
na stronie internetowej urzędu – www.nadarzyn.pl (BIP) został zamieszczony wykaz nieruchomości 
przeznaczonych do oddania w dzierżawę.
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\\\ MILANÓWEK 

Piłkarze Milanu Milanówek 
wrócili z dalekiej podróży  
i w świetnym stylu pokonali 
na wyjeździe rezerwy Mazovii 
Mińsk Mazowiecki.

P oprzedni sezon Decathlon V Ligi 
piłkarze Milanu Milanówek zakoń-

czyli na 7. pozycji, gromadząc łącznie 
49 punktów (15 zwycięstw, 4 remisy i 
9 porażek). Zespół trenera Jakuba Po-
pińskiego mógł pochwalić się między 
innymi takimi rezultatami jak 10:1 w 
starciu z Płomieniem Dębe Wielkie, 1:0 
z Energią Kozienice czy 4:2 z Podlasiem 
Sokołów Podlaski. Drużyna wzmoc-
niła się wieloma młodymi talentami i 
rozpoczęła zmagania w kolejnej edycji 
rozgrywek.

Inauguracja nie należała niestety 
do udanych. Na własnym boisku gospo-
darze musieli uznać wyższość Tygrysa 
Huta Mińska. Goście stwarzali groźne 
sytuacje po stałych fragmentach i już 
w 20. minucie spotkania wyszli na 
prowadzenie. Jeszcze przed przerwą 
Milan musiał radzić sobie bez jedne-
go piłkarza, ponieważ drugą żółtą, a w 
konsekwencji czerwoną kartką ukara-
ny został Maciej Oleszczuk. Po godzinie 
gry rywale dołożyli kolejne trafienie i 
mecz zakończył się wynikiem 0:2.

\\\   Odrobili straty  
z nawiązką

Zupełnie inaczej potoczyły się losy 
drugiego ligowego spotkania Milanu, 
choć początek nie był łatwy. W wyjaz-
dowej rywalizacji z Mazovią II Mińsk 
Mazowiecki już po 19 minutach prze-
ciwnik prowadził 2:0 po bramkach 
Aleksandra Dzięcielskiego i Alana Gań-
ki. Zespół z Milanówka pokazał jednak 
ogromny charakter i do przerwy zdołał 
odrobić straty dzięki dwóm trafieniom 
Tomasza Sieńskiego. Po przerwie kon-
cert gości trwał w najlepsze. W 74. 
minucie gola na 3:2 po zamieszaniu w 
polu karnym strzelił Kamil Domański. 

Dosłownie parę chwil później do siatki 
trafił najskuteczniejszy zawodnik Mi-
lanu w zeszłym sezonie Adam Bana-
szczyk, który w doliczonym czasie gry 
dołożył swojego drugiego gola i przy-
jezdni mogli świętować wygraną 5:2.

Po dwóch meczach Milanówek 
zajmuje 6. miejsce w tabeli. W sobotę 
26 sierpnia o godzinie 12:00 drużyna 
rozegra domowe starcie ze spadkowi-
czem z IV ligi – Escolą Varsovia War-
szawa. Do tej pory przeciwnicy dwu-
krotnie schodzili z boiska pokonani, 
przegrywając z Talentem Warszawa 
(2:4) i KS Teresin (0:1).

Rafał Lipski

\\\ PRUSZKÓW 

W rywalizacji z wyżej 
notowanymi rywalami, mimo 
dobrej gry, zawodnicy Znicza 
musieli uznać wyższość 
przeciwników.

P o pierwszych trzech kolejkach 
piłkarskiej Fortuna 1. Ligi Znicz 

Pruszków pozostawał niepokonany, 
mając na koncie dwa zwycięstwa i je-
den remis. Rozpędzony beniaminek 
pokazał, że posiada duży potencjał w 
tej lidze i rywale w starciach z nimi 
wcale nie będą mieli łatwo. Niestety 
w ostatnich dwóch meczach zespół z 
Pruszkowa musiał pogodzić się ze stra-
tą punktów.

\\\   Kontrowersje w Gdańsku
Wyjazdowe spotkanie z Lechią 

Gdańsk, która jeszcze kilka miesięcy 
temu toczyła boje w PKO Bank Polski 
Ekstraklasie, zapowiadał się ciężko. Ry-
wal, pomimo kilku potknięć, to jeden z 
największych faworytów do awansu, a 
w swoich szeregach posiada gwiazdę 
ligi Luisa Fernandeza. Mimo to gracze 
z Pruszkowa wypadli bardzo dobrze 
na tle wyżej notowanego przeciwnika. 
W okolicach 30. minuty gry doszło do 
zamieszania w polu karnym Znicza, z 
którego skorzystał Elias Olsson. Goście 
próbowali odpowiedzieć – groźnie zro-
biło się między innymi po strzale Jurija 
Tkaczuka z rzutu wolnego. Piłkarze z 
Pruszkowa w końcówce zdobyli nawet 
wyrównującą bramkę, jednak sędzia 
dopatrzył się faulu Patryka Czarnow-
skiego i po interwencji VAR-u nie zo-
stała ona uznana. Sytuacja wzbudziła 
wiele kontrowersji, o których dysku-
towano również podczas pomeczowej 
konferencji prasowej.

\\\   Żal niewykorzystanych 
sytuacji

Po stracie punktów w Gdańsku 
Znicz walczył o utrzymanie statusu 
niepokonanej drużyny na własnym 
stadionie. Zadanie ponownie nie było 
proste, gdyż naprzeciwko zespołu sta-
nęli reprezentanci GKS-u Katowice, któ-

ry zaledwie kolejkę wcześnie rozgromił 
u siebie 4:1 Wisłę Płock. 

– GKS Katowice to najlepsza dru-
żyna, z jaką będę się mierzył, będąc w 
Zniczu. Nie mówię tutaj o indywidu-
alnościach, ale o tym, jak wyglądają, 
jako drużyna. Mam duży szacunek dla 
trenera Katowic, który pracuje tam już 
kilka sezonów i ma czas, żeby tę druży-
nę budować. Taki przeciwnik to dla nas 
ciekawe wyzwanie. Grając z taką druży-
ną, wierzymy w swoją pracę i chcemy 
ich pokonać – mówił przed spotkaniem 
w mediach klubowych szkoleniowiec 
Znicza Mariusz Misiura.

Starcie w Pruszkowie dostarczy-
ło kibicom ogromnych emocji. Mecz 
cechował się wieloma akcjami z obu 
stron. Już po pierwszych kilku minu-

tach mogło być 2:1. Niewykorzystane 
sytuacje zemściły się tuż przed prze-
rwą, gdy prowadzenie gościom za-
pewnił Mateusz Mak. W drugiej części 
meczu wynik podwyższył Adrian Błąd. 
Gospodarze do samego końca atakowa-
li katowiczan, jednak nie udało im się 
zdobyć bramki kontaktowej i faworyci 
sięgnęli po 3 punkty.

Zarówno w meczu z Lechią Gdańsk, 
jak i Gieksą piłkarze w żółto-czerwo-
nych trykotach stworzyli sobie dużo 
okazji do strzelenia gola i choć wynik 
był oczywiście niekorzystny, nie moż-
na powiedzieć, że Znicz w tych spot-
kaniach zaprezentował się słabo. Z 
pewnością stanowi to dobry progno-
styk przed kolejnymi wyzwaniami w 
Fortuna 1. Lidze.

Już w najbliższą niedzielę 27 
sierpnia o godzinie 18:00 zajmujący 
aktualnie 9. lokatę w tabeli Znicz zmie-
rzy się na wyjeździe z 15. Bruk-Bet 
Termaliką Nieciecza. W poprzednim 
sezonie klub ten przegrał finał bara-
ży o awans do Ekstraklasy z Puszczą 
Niepołomice. Początek obecnej edycji 
rozgrywek to dla Niecieczy porażki 
z Miedzią Legnica, Motorem Lublin 
oraz Wisłą Płock, a także remis z Arką 
Gdynia i jedyna wygrana z Chrobrym  
Głogów.

Rafał Lipski

Wielki mecz Milanu

Ciężkie starcia 
w Fortuna 1. Lidze

Milan Milanówek pokazał charakter
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Na Stadionie Narodowym  
w Warszawie ze zwycięstwa 
cieszyli się zdobywcy Pucharu 
Polski. Pojedynki toczyły się na 
nowych zasadach.

W sobotę 19 sierpnia na Stadio-
nie Narodowym w Warszawie 

odbyło się wielkie święto tenisa stoło-
wego – Pingpongowy PGE Narodowy 
2023. To największe takie wydarzenie 
dla miłośników tego sportu w kraju. Te-
go dnia każdy chętny mógł spróbować 
swoich sił z rakietką – na 100 stołach 
toczyła się rywalizacja w 6 kategoriach 
wiekowych. Nie zabrakło również gier, 
zabaw, animacji, paneli dyskusyjnych i 
wykładów na temat tej dyscypliny.

Zwieńczeniem imprezy był mecz 
o Superpuchar Polski pomiędzy mi-
strzem minionego sezonu Dartom 
Bogorią Grodzisk Mazowiecki a zdo-
bywcą Pucharu Polski Polskim Cukrem 
Gwiazdą Bydgoszcz. Co ciekawe, starcie 
miało toczyć się na innych niż dotych-
czas zasadach.

– Pingpongowy PGE Narodowy i 
spotkanie o Superpuchar są wielkim 
świętem polskiego tenisa stołowego. 
Jutro zagramy o cenne trofeum według 
nowych zasad LOTTO Superligi, tzn. po-
jedynki singlowe i ewentualny, piąty 

deblowy rozgrywane będą do 3 wy-
granych setów, a piąte sety kończyć się 
będą w momencie zdobycia 6 punktów 
– zapowiadał Zbigniew Leszczyński, 
prezes LOTTO Superligi, która należy 
do grona najsilniejszych lig pingpon-
gowych w Europie.

Superpuchar miał charakter po-
kazowy. Mecz lepiej zaczęła Bogoria 
– Miłosz Redzimski pokonał 3:1 Wło-
cha Leonardo Muttiego. Niestety póź-
niejsze losy spotkania ułożyły się po 
myśli rywali z Bydgoszczy. Do remisu 
1:1 doprowadził Mołdawianin Vladis-
lav Ursu, który zwyciężył 3:0 w poje-
dynku z wypożyczonym od nowego 

sezonu do I-ligowego BISTS Bielsko-
-Biała Kacprem Głazowskim (za zgodą 
obu klubów zastąpił kontuzjowanego 
Marka Badowskiego). Następne starcia 
zakończyły się po 5 setach – Panagiotis 
Gionis uległ 2:3 Arturowi Greli, a Miłosz 
Redzimski przegrał tym samym wyni-
kiem z Vladislavem Ursu.

Pierwsza kolejka nowego sezonu 
Lotto Superligi zaplanowana jest na 1 
września – na inaugurację Dartom Bo-
goria Grodzisk Mazowiecki zmierzy się 
na wyjeździe z zespołem SBR Dojlidy 
Białystok.

Rafał Lipski

Święto tenisa stołowego

Superpuchar niestety pojechał do Bydgoszczy
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Znicz stworzył sobie wiele sytuacji, ale 3 punkty zgarnęli rywale
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 DAM PRACĘ 

Zatrudnię mechanika samochodów  
ciężarowych, lakiernika, elektryka,  
ślusarza spawacza, praca Grzędy  
k. Tarczyna, 600480901 

Zatrudnię do kwiaciarni  
w Jazgarzewie, mile widziane  

doświadczenie, poczucie 
 estetyki i sprawność manualna  

tel. 502 919 782 

Stolarza, pomocnika stolarza,  
tel. 501 212 937

Pracownik fizyczny (ogrody, kostka) 
okolice Piaseczna, tel. 511 126 841 

Przyjmę do pracy ślusarza - spawacza, 
okolice Tarczyna, tel. 604 626 444

Zakład mięsny zatrudni:  
produkcja, pakownia, magazyn,  
tel. 606 259 458  

SZUKAM PRACY  

Wykonam renowacje budynków i ogro-
dzeń oraz prace stolarskie, Piaseczno  
i okolice, 510179049, post@emykin.com

KUPIĘ  
Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne Tel. 501 781 933

Kupię ciągniki rolnicze, stare  
motocykle wsk, simson, fiat 125p itp. 
Tel 721-029-688 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

SPRZEDAM  
Sprzedam pomnik z granitu  
indyjskiego Bengal Black razem  
z miejscem na cmentarzu  
w Jazgarzewie. Miejsce blisko  
ołtarza, hydrantu z wodą i oświetlone 
latarnią cmentarną. Wejście  
od strony Jazgarzewa. Sam pomnik wy-
ceniony na ponad 20 tys. - cena  
do negocjacji tel 782 903 016 

Miód spadziowy i wielokwiatowy  
z własnej pasieki, Zalesie Górne 
/Chynów 501 51 66 52 

Drewno opałowe, tel. 602 770 361,  
791 394 791    

USŁUGI  
Pozwolenia na użytkowanie dla starych 
domów. Legalizacje samowoli budowla-
nych sprzed lat, tel. 695 451 655 

Pompy Ciepła - Niskie Koszty,  
Wysoki Komfort! Zadzwoń  

+ 48 664 485 039 i umów się  
na bezpłatną konsultację.  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, 
plisy, moskitiery. Parapety wew.  
i zew. 22 717 71 00, 601 623 480,  
603 310 223    
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
Wycinka drzew, usługi podnośnikiem 
koszowym, usługi minikoparką,  
porządkowanie terenów  
tel: 537 537 450, 537 537 650 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339
Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Świadectwo Charakterystyki  
Energetycznej tel. 502 048 12 

Zatrudnię lakiernika dorywczo, mile  
widziany emeryt tel. 605 544 943  
Wycinka drzew tel. 505 591 721             
Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pa-
nele, szybko i solidnie tel. 669 945 460
Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów, 
 tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30  

Anteny wideo domofony 
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 
Malowanie, drobne remonty  
tel. 502 065 154
Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220
Wycinka drzew, wywóz gałęzi 
519874891
Pomoc drogowa laweta tel. 501 314 711
Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711
GLAZURA, GRES, REMONTY  
601 219 482
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 
Kominiarz tel. 500 214 632 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 
Elektryk tel. 666 890 886 
TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Dachy - Blacha - Naprawy  
- Papa Termo, tel. 511 928 895 

Dachy - naprawy, papa termozgrzewalna, 
tel. 502 473 605
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Wykopy minikoparką, przyłącza  
elektryczne, tel. 510 225 945
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Dekarskie, montaż dachów, rynny,  
obróbki, naprawa dachów,  
tel. 739 61 61 25 

AUTO-MOTO KUPIĘ
KUPIĘ STARY MOTOCYKL. Sprawny,  
zepsuty, do remontu, w częściach.  
Tel 578 895 990
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut i motocykli tel. 501 314 711
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut 2010-2023r. 505 530 300
SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828    

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działka budowlana 1000 m2, uzbrojona 
- Krzaki Czaplinkowskie tel. 604 530 693
Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361
Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623
Wynajmę pokój Konstancin.  
Tel-503 690 260 
400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555
Magazyny samoobsługowe 15m2, 400-
450 zł brutto, Mroków Tel: 502 601 712

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221
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